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Here are the stories of Marius, wealthy but lowborn, and Sulla, penniless though
aristocratic and debauched - men of vision whose ambitions will lay the foundations of
the most awesome empire ever known. Great events and mortal frailties, a vast and
vivid cast of unforgettable men and women, kings, commoners, lovers, soldiers and
senators are woven effortlessly into a rich densely embroidered tapestry and bring a
remarkable era to magnificent life.

作者介绍: 

考琳·麦卡洛，澳大利亚国宝级作家，代表作著名爱情小说《荆棘鸟》，从事过多种工
作，是位多才多艺的小说家。写作时经常进行大量调查工作，创作《荆棘鸟》一书前用
去四年才动笔写作。于上世纪末开始创作历史小说，至今全球畅销不断，并且为她在学
术界赢得了荣誉历史博士的崇高声誉。
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小說

评论

“The First Man in Rome was not the best man; he was the first among other men who
were his equals in rank and opportunity. And to be The First Man in Rome was
something far better than kinship, autocracy, despotisim, call it what you would.”
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书评

說到Colleen McCullough
大家會想起的應該是《刺鳥》(大陸譯《荊棘鳥》)這本小說，不過我對她的認識則是另
外一部長篇《Masters of
Rome》。這是作者以羅馬共和末為背景所撰寫的七部曲，從馬略、蘇拉的崛起到安東
尼與克里奧佩脫拉的死為止，本書是其第一本，譯成《羅馬第一人》(...  
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